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Minnesanteckning Strategiska samarbetsforumet 

Tisdagen den 14 september 2021 

Deltagare: kallade representanter (som inte anmält förhinder) från 

Socialstyrelsen, Läkemedelsverket, Sveriges Apoteksförening, SKR, Inera, 

Läkarförbundet och eHälsomyndigheten 

 

1. Inledning 

2. Status NLL 

3. Valideringsarbetet 

4. Kommunikationsinsatser 

5. Samarbetsformer 

6. Laget runt 

7. Nästa möte 

 

1. Inledning 

Peter A (ehm) hälsade alla välkomna till dagens möte, det första efter 

sommaren och presenterade agendan för dagen.  

2. Status NLL 

Peter A (ehm) beskrev status för arbetet med NLL (se bilder) och de 

insatser som gjorts kring migrering, tester och valideringar. 

Migreringen av data är en väsentlig del av det som görs vid 

driftsättningen i november och det är angeläget att tiden det tar blir så 

kort som möjligt. Hela servicefönstrets längd, inklusive s.k. roll back, 

är mellan 13 och 14 timmar. Fortsatt optimering pågår dock för att få 

ner den tiden ytterligare. Optimering görs även av svarstiderna när 

anrop görs till NLL. Det har varit mycket fokus på 

valideringsaktiviteter och de sista för transformatorn är genomförda 

med bra resultat. Även arbetet med FHIR går framåt och testversion 

11 är planerad till början av oktober. I november kommer en ny 

version av Förskrivningskollen (FK) där det bl.a. kommer att vara 

möjligt med s.k. fritidsförskrivning. Arbetet med vidareutveckling av 

NLL har fortsatt. I första skedet blir det registrerade samtycken 

(individ) samt utlämnande av egenregistrerade uppgifter.  

Under presentationen lyftes ett antal önskemål/behov enligt nedan:    

 

- Dokumentation kring vad Förskrivningskollen ska innehålla vid 
releasen i november samt vid kommande releaser (så långt vi 
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vet). Gäller även vilken typ av support man kan förvänta sig 
som användare och under vilka tider 

- Roadmap för leveranser kopplat till vidareutvecklingen av NLL  
- Beskrivning av hur ehm tänker kring att vidareutvecklingen av 

NLL ska planeras i samverkan med berörda aktörer. Datum 
för möte efterlystes 

- Beskrivning av vilken/vilka delar av vidareutvecklingen av NLL 
som ska finnas i Förskrivningskollen samt vid vilket datum 
(finns en oro att det kommer att finnas vissa 
informationsmängder i journalsystemen utifrån NLL men inte i 
Förskrivningskollen (för att vi valt att inte utveckla FK med det) 

- Hur blir kopplingen mellan FHIR i februari och 
vidareutvecklingen av NLL? 

- Hur blir kopplingen mellan FHIR i februari och 
vidareutvecklingen av Förskrivningskollen? 

- Hur blir kopplingen mellan FHIR i februari och en eventuell 
stegvis anslutning (fråga från SKR/regionerna om det är 
möjligt att ansluta till NLL i steg där det första skulle innebära 
läsa NLL)? 

- När ehm har servicefönster, hur påverkas olika aktörer då? 
Vilka risker ser ehm och vad kan man göra för att gemensamt 
mitigera dessa? 

- Önskemål att respektive parts kontinuitetsplaner synkas så att 
var och en vet vad man gör i händelse av t.ex. ett längre 
stopp. Önskvärt att ehm kallar till ett sådant möte 

3. Valideringsarbetet 
Pia V (ehm) berättade om arbetet med validering och kvalitetssäkring 
(se bilder). Det handlar om att säkerställa att befintlig funktionalitet 
och anrop för vård och apotek fortsatt fungerar via transformatorn 
samt i kombination med den nya tekniska plattformen för Nationella 
läkemedelslistan. Både funktionella och infrastrukturella valideringar 
med systemleverantörer och användarorganisationer har genomförts. 
Det är en rekommendation att samtliga systemleverantörer 
regressionstestar i ordinarie EXT-testmiljöer. Pia beskrev också var 
arbetet står när det gäller FHIR. 
 

4. Kommunikationsinsatser 
Ulrika B S (ehm) beskrev vilka kommunikationsaktiviteter (se bilder) 
som är planerade kopplat till systemägare och systemleverantörer, 
vård och apotek respektive invånare.   
 

5. Samarbetsformer 

Jonna F (ehm) berättade om arbetet med samverkansstruktur och 

samarbetsformer som pågår (se bilder). Det handlar om att upprätta 

en långsiktig och behovsbaserad samverkansstruktur för de aktörer 

som utvecklar mot, ansluter till och använder myndighetens tjänster 

och register för vård och apotek. I samband med releasen i 

november, då även Handboken kommer i en ny version, lanseras en 

ny samverkansyta på externa confluence. Jonna berättade också att 
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strategiska samarbetsforumet fortsätter året ut och diskussion om en 

eventuell förändring tas upp efter kommande årsskifte. 

 

6. Laget runt 

- Läkemedelsverket 

Bra med fortsatta samarbeten framåt.  

Elektronisk förskrivning som huvudregel träder i kraft 10 maj 2022. 

Kort uppdatering kring Läkemedelsupplysningen.  

 

- Socialstyrelsen 

NKOO är i drift och förvaltning. 

Något oklart kring uppsättning av den långsiktiga förvaltningen. 

 

- Apoteksföreningen 

Saknar återkoppling från riskanalysen som genomfördes 6 

september.  

Oro för driftsättningsdatumet 26 november eftersom det 

sammanfaller med Black Friday/Black Week. Stort fokus på den 

veckan från detaljhandeln. Att flytta från fredag till lördag skulle vara 

bättre men inte helt bra. 

 

- Läkarförbundet 

Viktigt att förskrivarna vet vad som gäller oavsett när driftsättning sker 

och vilka risker som finns.  

 

- SKR 

Viktigt att få till stegvis anslutning. 

Känner ingen trygghet med releasen 26 november. Saknar 

helhetsansvar från ehms sida. 

Ehm måste återkoppla vad som händer och hur det görs. 

Ehm måste återkoppla kring avtalen. 

Mycket positivt med den samverkan som funnits kring GDPR mm. 

Finns oklarheter om det blir tillsynsärende kring Förskrivningskollen, 

vilket är en fråga för IVO och Läkemedelsverket. 

 

- Inera 

Sil-release släpps i slutet av september. 

 

7. Nästa möte 
Nästa möte bestämdes till 26 oktober. 

Vid tangentbordet 

Peter A 


